
STAROVIČSKÝ   ZPRAVODAJ 

                                                     ÚNOR 2008 
 
 

         Šťastný je ten, kdo může strávit život mezi sobě rovnými  
           a klidně žít ve svém chudém domově, beze strachu, bez závisti,  
         bez předstírání, bez ambicí. 
                                                                                                    Joachim du Bellay 

 
 
Vážení spoluobčané, 
 
 počátek letošního roku bývá 
často zmiňován jako období 
všeobecného zdražování a růstu cen. 
V naší obci se podařilo všechny 
poplatky, které jsou občané povinni 
zaplatit a které mají přímou souvislost 
s provozem obce, udržet na úrovni 
loňského roku.  
 Zcela jiná je však situace 
v oblasti nájmů bytových                         i 
nebytových prostor obce. Žádná dosud 
uzavřená nájemní smlouva nebyla totiž 
od doby jejich uzavření valorizována     a 
to v některých případech až od roku 
1995. Muselo být a proto bylo 
přistoupeno k úpravě nájmů všech 
nájemních prostor s výjimkou bytů        u 
kostela, kde bude výše nájmů upravena 

koncem roku 2008, kdy končí platnost 
stávajících smluv. Součet navýšení 
všech  nájmů činí v průměru  78%.  
 K tomuto nepopulárnímu,          
ale zcela jistě logickému kroku vede           
u některých budov především jejich 
neutěšený stav. V minulosti bylo totiž  
do oprav těchto nemovitostí 
investováno pouze minimum 
finančních prostředků, které řešily 
především jejich nevyhnutelné opravy 
tak, aby mohly být tyto budovy dále 
provozovány. Zastupitelstvo obce má 
nyní zájem postupně provést celkové 
opravy všech budov  ve vlastnictví 
obce. Budou na to použity nejen 
veškeré finanční výnosy z nájmů, ale 
také další finanční prostředky rozpočtu 
obce.   
 Plánované rekonstrukce          

a opravy jsou samozřejmě závislé také 
na úspěšném získání dotací, ale mohu 
Vás ujistit, že veškerá snaha bude 
směřovat k tomu, aby během 
následujících několika let byly všechny 
budovy, které obec vlastní v takovém 
stavu, který odpovídá požadavkům 
dnešní doby. Vždyť přece cílem každého 
majitele a správce nemovitosti je 
udržovat    ji ve stavu, který umožňuje 
její bezproblémový provoz, která navíc 
také zlepší vzhled celé obce a svého 
majitele dobře reprezentuje. A naše 
obec v této oblasti nechce být zcela 
určitě výjimkou.    
                                      Vladimír Drbola 
                                         starosta obce 
 
 
 

PDF created with FinePrint pdfFactory Pro trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


V tomto čísle najdete: 
 
l Obecní úřad informuje 

- Aktuality 
- Upozornění 
- Dotace 

l Společenská kronika 
l Plnění rozpočtu 
l Užitečné informace: 

- LSSP 
- nové ceny poštovních služeb 
- nové úřední hodiny pošty 
- pranostiky 

l Z naší školičky  
- malotřídky 
- zápis do 1.třídy 
- Vánoční nadělování 
- Bruslení 
- Karneval 
- Připravujeme 
- Školní družina 
- Mladý básník 
- Beseda o potápění 
- Jak jsme slavili Valentýna 

l Seriál o třídění a recyklaci 
odpadů 
- Třídění papíru 
- Jak na čisté ovzduší uvnitř bytu 

l Další informace a příležitosti 
- Projekt o rozvoji cestovního   
  ruchu v mikroregionu 
- Břišní tance 
- Solné jeskyně v Kobylí 

l Kulturní servis  
- Folklorní kroužek 

       - Místní knihovna 
       - Proč se slaví Velikonoce 

- Pásmo „Hody“ 
- Obecní krojový ples 
- Dětský maškarní ples 
- Maškarní ples TJ  

l Názory a komentáře 
- p.Hovězáková J. 
- Tříkrálová sbírka 
- Pěvecký kroužek 

l Postřehy odjinud 
- Srbsko 

l MS Starovičky 
l Ze světa sportu 

- Vánoční šachový turnaj 
- Vánoční turnaj ve stolním tenise 
- Naše sportovní naděje 

l TJ Starovičky 
l Kulturní a společenské akce 

 

Obecní úřad informuje 
 Ve spolupráci Mikroregionu 
Hustopečsko s firmou Graweb budou 
každý měsíc vydávány kalendáře 
kulturních akcí v celé oblasti mikroregionu 
na jednotlivé měsíce formou plakátu. Tyto 
plakáty by měly být dodávány všem obcím 
Mikroregionu, které zajistí jejich 
zveřejnění. Zahájení projektu se 
předpokládá během příštího měsíce. 

 
Aktuality. 

  
 Z důvodu změny trvalého pobytu 
ukončil svou činnost jako člen obecního 
zastupitelstva Mgr. Petr Kadlec. 

Obecní úřad tímto děkuje Mgr. Petru Kadlecovi za práci v Zastupitelstvu 
obce Starovičky a také za jeho činnost ve funkci předsedy kulturní komise 
obce.                                                                                                                            
 Nástupce P. Kadlece, náhradník za stranu č. 1 - Strana nezávislých 
p.Vlastimil Šebesta mandát nepřijal z osobních důvodů, další v pořadí                  
p. David Tomek písemně doručil přijetí mandátu za člena Zastupitelstva obce        
a na nejbližším veřejném zasedání bude požádán o složení slibu, který potvrdí 
přijetí jeho mandátu.                       
- zastupitelstvo obce se rozhodlo po původních návrzích možného odprodeje  
   některých budov  ve vlastnictví obce si nadále všechny budovy 
   ponechat ve svém vlastnictví a pouze je vhodným způsobem pronajímat.  
- změna č. 2 územního plánu týkající se výstavby rodinných domků v lokalitě 
   Tálky bude schválena na nejbližším zasedání zastupitelstva obce. Během 
   druhé poloviny roku 2008 bude vybudována část inženýrských sítí, v r. 2009 by 
   měla být výstavba sítí dokončena a 15 nových stavebních pozemků nabídnuto 
   k prodeji. Vzhledem ke snížené výši dotace  pro výstavbu inženýrských sítí 
   ministerstva pro místní rozvoj o 40% bude cena pozemků stanovena 
   pravděpodobně v rozmezí 250 - 300 Kč/ m2. 
- využití budov pro veřejnost se stále zvyšuje, např. sál nebo přísálí jsou 
   využívány pravidelně - výše pronájmu prostor dosáhla v roce 2007 částky 
   31 080,- Kč, k tomu je nutné ještě připočíst hodnotu hudební produkce ve výši 
   13 000,- Kč, kterou poskytuje DH Palavanka za pronájem sálu k jejich 
   zkouškám. Aktivní činnost výboru TJ Starovičky měla také velký vliv                
   na podstatnou změnu ve využití kapacity sportovní ubytovny, která je pro celý 
   letošní rok zcela obsazena. Finanční prostředky, které takto TJ získá, budou 
   částečně použity pro výměnu nevyhovujícího vnitřního vybavení ubytovny. 
- v průběhu ledna byla dokončena demolice a odvoz suti domu č.p. 42                
    u obecního úřadu. Záměrem zastupitelstva je nyní jednání o odkoupení také 
   sousední nemovitosti a takto vzniklý prostor využít pro komplexní úpravu 
   prostranství. Jednou z možností je např. výstavba veřejné multifunkční budovy 
   vinotéka, stálá výstavní expozice s propagací, knihovna, pošta atd.). Tato 
   myšlenka by mohla být realizována díky dotacím EU pro výstavbu 
   urbanistických center. 
- na minulém jednání se členy kulturní komise byl navržen záměr obnovení 
   obřadu „Vítání občánků“, který byl po roce 1990 v naší obci zrušen. Z důvodu 
   znovuobnovení této tradice vítáme jakékoliv aktivity občanů, kteří se budou 
   ochotni na organizaci této akce pravidelně podílet. 

 
Upozornění. 

 
− OÚ upozorňuje na stále se opakující znečišťování veřejného prostranství 

pobíhajícími psy. Nesvědomití majitelé těchto zvířat mohou být pokutováni 
pouze prostřednictvím přestupkového řízení. Žádáme proto občany 
v konkrétních případech o oznámení těchto přestupků. 
 

− Stále přetrvávají případy vyvážení komunálního odpadu do kontejneru          
na hřbitově. Pokud bude tato situace nadále pokračovat, bude 
pravděpodobně přikročeno k uzamčení vstupních dveří ke kontejneru              
a jejich zpřístupnění bude pouze v době otevíracích hodin sběrného dvora. 
 

-    OÚ upozorňuje na zákaz ukládání skla a komunálního odpadu do kontejnerů   
       určených pro papír a plasty. Tato nekázeň má za následek komplikace při 
       převozu tříděných materiálů, kdy dochází k znehodnocení obsahu celého 
       svozu a obsah pak musí být následně ručně vytříděn. Děkujeme za Vaši 
       ohleduplnost.                                                                                            (VD) 
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Obecní úřad informuje str. 2 
 

Dotace 
 V lednu byla podaná žádost     o 
dotace Operačního fondu životního 
prostředí z prostředků EU na zateplení 
budovy školy. Projekt zahrnuje zateplení 
stropu a obvodových stěn, výměnu 
všech oken a novou fasádu. Dle 
energetického auditu by měl přinést 
roční úsporu energií 40% - tj. asi 100tis. 
Kč. Rozpočet projektu 3,5 mil Kč, 
spoluúčast obce asi 20%. 
- v lednu byla též podána žádost            
o dotace z grantu Nadace ČEZ 
v projektu „Oranžové hřiště“. Jedná se   
o oplocení tenisového kurtu, jeho 
osvětlení a pokládku umělého povrchu 
umělé trávy III. generace. Rozpočet 
projektu 1.8 mil. Kč bez nutnosti 
spoluúčasti obce. 
- další podané žádosti o dotace v rámci 
JmK: 
-  protipovodňová opatření II. etapa- 

úprava nádrže Luža vychází z projektu 
z r. 2004 a   řeší rozšíření nádrže, 
zpevnění břehů atd. Rozpočet 1.6 mil. 
Kč, spoluúčast obce 30%. 
-  dotační titul „Pomoc malým obcím“ 
byl podaný původně pro realizaci 
dětského hřiště a přístřešku ve 
sportovním areálu, tento požadavek 
nebyl JmK akceptován a muselo dojít 
ke změně účelu dotace. Nyní budeme 
žádat o výstavbu kanalizace v lokalitě 
Tálky III. Požadovaná výše dotace 500 
tis. Kč bez nutnosti spoluúčasti obce. 
Projekt         na kanalizaci je v celkové 
výši 1034 tis. Kč. 
-   další žádost o mimořádnou dotaci    
na pořízení nové aparatury pro DH 
Palavanka byla podaná ve spolupráci 
s DH, která je oficiálním žadatelem. 
Požadovaná výše dotace je 120 tis. Kč, 
cena kompletní hudební aparatury je 
160 tis. Kč.  

-   žádost o dotaci v programu „Program 
rozvoje venkova“ v maximální možné 
výši 200 tis. Kč na vybudování chodníku 
v lokalitě Tálky I.  
Celková výše projektu je 598 tis. Kč. 

                                          (VD) 
Poděkování 
 OÚ děkuje firmě Thermal Trend 
ze provedenou rekonstrukci vytápění 
ubytovny a sportovního zařízení, kterou 
provedla plně ve své režii. 
OÚ děkuje také za organizaci vánočních 
turnajů v šachu a ve stolním tenise       p. 
V. Mazůrkovi, Starovičky 260             a      
p.     M. Bártovi, Starovičky 5. 
 
 OÚ děkuje p. J. Potůčkovi, 
Starovičky 214  za provedení 
elektroinstalačních prací v budově dílen 
OÚ.                                                  (VD) 

 
 

OBEC STAROVIČKY - Usnesení 
 
Ze zasedání Obecního zastupitelstva Obce STAROVIČKY, 
konaného  
dne 20. prosince 2007 v zasedací místnosti obecního úřadu. 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
l Rozpočtové provizorium na rok 2008, které bude ve 

výši 1/12 
skutečných příjmů a výdajů roku 2007 do doby 
schválení  
rozpočtu obce, nejdéle však do 31.3.2008.  

      2. Rozpočtové opatření č. 3/2007. 

Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
1. Pronájem části obecního pozemku p.č. 595/1. 
Zastupitelstvo obce souhlasí s-se: 
1. Prodejem pozemků – zahrad v oblasti u hřiště za kabinami. 
2. Obnovou pamětní desky J. Komosného v roce 2008. 
3. Úpravou hodnoty pozemků v majetku obce. 
4. Částkou 30 000,- Kč na Mikroregion Hustopečsko. 
5. Smlouvou o dílo IS - Tálky III. a pověřuje starostu k podpisu 
smlouvy. 
 
Pavel Šafařík                                            Vladimír Drbola 
místostarosta                                                 starosta 

 

Společenská kronika 
 
v měsíci lednu oslavili významné životní jubileum  
 
         paní Marie Popovská     
                    70. narozeniny 
          pan Ladislav Synek  
                    60. narozeniny 
           
v měsíci únoru oslavili významné životní jubileum 
 
       paní Božena Holacká 
               91. narozeniny 
         paní Vladimíra Drbolová 
               70. narozeniny 
         pan Jiří Procházka      
               50. narozeniny 
         pan Radek Juška 
               40. narozeniny   
 
 
 Hodně zdravíčka a štěstíčka přeje všem 

oslavencům redakce Starovičského zpravodaje. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Tak jako růže z poupěte 
tiše a náhle vykvete, 

tak také v životě ať štěstí 
Vám nikdy nepřestává kvésti. 

Ať zdraví,láska, pohoda, 
není jen pouhá náhoda. 
Ať jako v jarní zahradě 

-ve Vašich dnech, týdnech, letech- 
v radosti, dobré náladě 

vše krásným květem kvete.  
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Plnění rozpočtu rok 2007  

Obec Starovičky  
  
Příjmová část:  
  
Veškeré daně z příjmů, poplatky                  7 077 255,11 Kč  
Nájmy z obecních budov                    258 000,00 Kč  
Dotace                    940 615,00 Kč  
Příjmy z prodeje pozemků                 2 508 480,00 Kč  
Příjmy z úroků                    140 212,67 Kč  
Ostatní příjmy                    116 429,70 Kč  
  
Celkem příjmy               11 040 992,48 Kč  
  
Zůstatek na účtu k 31. 12. 2007                 9 811 705,12 Kč  
  
Výdajová část:  
  
Silnice (opravy)                     15 430,50 Kč  
Pozemní komunikace(opravy, chodník u kostela)                    215 480,00 Kč  
Silniční doprava (dopr.značky,zrcadla, přístřešek u zastávky)                     70 196,00 Kč  
Pitná voda (přípojky - napojení z hl. řadu Tálky)                     13 006,00 Kč  
Kanalizace - ČOV (opravy, kanalizace u kostela, vratka jistiny ČOV)                 1 780 465,00 Kč  
Základní školy - na žáky Hust.,V.Pavl.                    111 784,00 Kč  
Základní školy - opravy budovy, energetický audit                    225 461,00 Kč  
Základní školy - místní ZŠ (provoz)                    500 000,00 Kč  
Hudební činnost - dotace DH Palavanka                     20 000,00 Kč  
Dotace Mysliveckému sdružení                     20 000,00 Kč  
Činnosti knihovnické (provoz)                     57 375,90 Kč  
Záležitosti kultury-kulturní akce                    127 502,00 Kč  
Rozhlas a televize                       1 899,00 Kč  
Zájmová činnost v kultuře - KD (provoz, rekonstrukce)                    461 100,81 Kč  
Záležitosti kultury - jubilanti                     11 475,00 Kč  
Tělovýchovná činnost (dotace+příspěvek na pronájem kabin)                     32 000,00 Kč  
Bytové hospodářství (opravy)                       9 823,00 Kč  
Veřejné osvětlení (provoz)                    188 834,00 Kč  
Veřejné osvětlení - nové Tálky                     95 200,00 Kč  
Pohřebnictví                       2 021,00 Kč  
Územní plánování                     51 680,00 Kč  
Komunální služby (nákup pozemků, geometr.snímky)                    354 013,00 Kč  
Příspěvek Mikroregion Hustopečsko                     20 000,00 Kč  
Sběr, svoz a uložení komunálních odpadů, kontejnery                    505 664,62 Kč  
Protierozní a protipovodňové opatření                       5 920,00 Kč  
Péče a vzhled obce, veřejná zeleň - VPP (údržba, platy, nová sekačka, vyhlídka)                    822 202,60 Kč  
Požární ochrana                     10 773,50 Kč  
Zastupitelstvo obce (odměny, tel.popl., cestovné)                    684 495,72 Kč  
Činnost místní správy (provoz OÚ - energie, opravy, rekonstrukce, služby, platy)                 1 354 829,07 Kč  
Finanční vypořádání z min.let (volby)                     21 875,00 Kč  
Pojištění obecních budov                     32 037,00 Kč  
  
Výdaje celkem                 7 822 543,72 Kč  
 
Rozpočet na rok 2008 bude zveřejněn v příštím čísle zpravodaje po schválení 
na veřejném zasedání zastupitelstva obce.  
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Užitečné informace 
 
Sdělení 
 
     Na základě smlouvy s Krajským 
úřadem Brno zajišťuje Poliklinika Břeclav 
s.r.o. služby LSPP pro spádovou oblast 
Břeclavska a služby ohledání mrtvého i 
pro oblast Hustopečska. Tato služba se 
poskytuje od 18.00 do 06.00 hod. ve 
všední dny a v sobotu, neděli    a 
svátcích nepřetržitě. Požadavek       na 
ohledání je nutno nahlásit               na 
telefonní číslo 519 303 202, kde je         v 

době od 17.00 do 22.00 hod.             ve 
všední dny v době od 8.00 do 20.00 
hod. v sobotu, neděli a svátcích služba 
LSPP. Po této době je v provozu 
záznamník, který Vás odkáže              
na telefonní číslo 519 303 750, což je 
dispečink sanitek. Lidé na těchto 
telefonních číslech vám zajistí ohledání 
mrtvého. 
     Ohledání mrtvého mimo dobu, která 
je uvedena výše, je v kompetenci 
ošetřujícího lékaře. Nutno si uvědomit, 

že nejde o výkon akutní a lékař jej 
zpravidla proto provede tehdy, až není 
vytížen péčí o živé pacienty.  
     Věřím, že tuto službu v roce 2008 
budete potřebovat co nejméně a přeji 
Vám v novém roce vše dobré. 
 

                                                                                                                  
MUDr. Karel Klanica 
jednatel společnosti 

Poliklinika Břeclav 
Bří. Mrštíků 38

Ceník vnitrostátních poštovních služeb leden 
2008 

1.Ceník základních služeb 

základní služby – poštovní zásilky  do hmostnosti/cena v Kč, 

Druh zásilky            50g         100g       500g       1kg        2 kg 

Dopis obyčejně+++   10,- 

Dopis obyčejně ++    12,-          14,-       18,-           24,-       38,- 

Doporučeně ++         26,- 

Doporučeně ++         30,-         34,-        37,-          43,-        49,- 

Cenné psaní +          32,-         36,-        39,-          45,-        51,-  

Druh zásilky                  2kg             5kg           10kg         15kg 

Obyčejný balík                38,-            44,-            56,-          69,- 

Cenný balík +                  51,-            56,-            69,-          81,-      

+     - cena je uvedena bez příplatku za udanou cenu 

++   - největší rozměr zásilky nesmí přesáhnout 60cm a součet 
všech jejích tří rozměrů 90cm 

+++ - obálka nebo nesložený kartonový lístek, pravoúhlého 
tvaru, s max.rozměry 23,1x16,4x0,5cm, přičemž délka musí 
být nejméně 1,4x větší než šířka     

Poštovní poukázky 

Druh pošt. poukázky                       do částky včetně/cena v Kč 

                         200,-  1000,-   5000,- 50000,-          za každých                          

                                                                      dalších  10000,-Kč 

A                         22,-      22,-       22,-       33,-                 6,- 

B-písemně         26,-       26,-       26,-       36,-                 6,- 

B-datově            24,-       24,-       24,-       34,-                 6,- 

C                       35,-       35,-       35,-       46,-                11,- 

D                        -           88,-       99,-     121,-                11,- 

Poukázka A – vplácí se v hotovosti, částku připíše banka na 
účet, v případě zvláštních                                                       
smluvních ujednání může cenu služby hradit adresát.   

Poukázka B – vplácí se převodem z účtu u banky, částku 
vyplatí pošta v hotovosti – podává se písemnou formou nebo 
datovou formou. 

Poukázka C – vplácí i vyplácí se v hotovosti.            

Poukázka D – poukázka s urychlenou výplatou – vplácí i 
vyplácí se v hotovosti.   

Podrobnější informace se dozvíte v poštovním středisku.

Nové úřední hodiny pošty 
Poštovní středisko Starovičky,  telefon: 519 414 015  

Pošta otevřena:  
Pondělí: 8:00 - 9:00 14:30 - 15:15 
Úterý: 8:00 - 9:00 14:30 - 15:15 
Středa: 8:00 - 9:00 15:00 - 16:45 
Čtvrtek: 8:00 - 9:00 14:30 - 15:15 
Pátek: 8:00 - 9:00  
Pranostiky 
Únor  
Je-li v únoru zima a sucho, bývá prý horký srpen. 
Svíti-li slunce na Hromnice, hojnost žita i pšenice. 
Na svatou Dorotu, odmeť sníh od plotu. 
V únoru když skřivan zpívá, chudobný rok potom bývá. 
 
Březen  
Březnové slunce má krátké ruce. 
Březen bez vody, duben bez trávy. 
Březen suchý, duben mokrý a květen větrný pytle obilím 
a sudy vínem naplní. 
Kolik březnových mlh, tolik červencových lijáků. 
Hřmí-li v březnu, sněží v máji. 
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Z naší školičky – str. 1
Malotřídky 
 Dřina pro učitele, pohoda    a 
klid    pro děti. Snad každý rodič  si 
přeje, aby jeho dítě mělo              co 
nejlepší podmínky k učení               a 
pedagog           k němu přistupoval 
individuálně       a s neomezenou 
trpělivostí. Nejsem si jistá, jestli 
všechny školy toto kritérium splňují. 
V dnešní době je totiž boj o žáka 
leckdy přednější, než péče o něj.  
 Malotřídky tu jsou, byly        
a budou. Nesouhlasím s názorem, 
že děti z těchto tříd nic neumí. 
Nejednou je tomu i naopak. Každý 
přece ví, že méně dětí je lepší,     
než více. Mám-li ve třídě tři prvňáky, 
udělám s nimi více práce, než          
s třiceti. To by mělo být jasné 
každému. Vedete jim ruku, posadíte 

si je na klín, pohladíte a vůbec jste   
s nimi ve velmi blízkém kontaktu. 
A to nejen s prvňáky...počítáme, 
doplňujeme, pracujeme                  
ve skupinkách i samostatně. Potom 
si své výsledky navzájem 
předvádíme, hodnotíme.  
 A kolikrát se i divíte! Starší 
si opakují od mladších a mladší 
zase fixují od starších. Děti             
si vzájemně pomáhají, vznikají 
mezi nimi pevné vazby. Ale to vše           
by     se neobešlo bez spolupráce            
s rodinou a práce na každé 
osobnosti dítěte jednotlivě. 
Pokud dítě nemá k učení 
dostatečné předpoklady a chuť, 
nebude je mít ani na jiné škole ve 
větším kolektivu stejně starých dětí. 
     A jestli se o problém malotřídek 

jenom trochu zajímáte, tak určitě 
víte, že jsou dnes velmi populární    
a na četné žádosti rodičů i vznikají. 
Například v Praze se za soukromé 
malotřídky dokonce i platí. Důkazem, 
že tento trend dorazil        i k nám, je 
fakt, že už i my máme 
zájemce z města. 
 Za celou svoji praxi jsem se 
nikdy nesetkala s takovými dětmi, 
jaké jsou na zdejší škole. 
Drží při sobě, jsou kamarádští         a 
za Vás i za ostatní by dýchaly. 
Důkazem toho je, že často slýchám 
od dětí : "Paní učitelko, nechte nás 
propadnout!". A to mluví za vše....... 
                     

  
noví prvňáčci  u slavnostního zápisu do školy                                         ¨                          pasování prvňáčka p. ředitelem  
 
Zápis do 1. třídy
  

 4. únor bude památeční    
pro naše malé předškoláky.           
Na místní základní škole totiž 
proběhl slavnostní zápis do 1. třídy. 
K zápisu přišlo 5 dětí, z toho 4 kluci 
a 1 holka.  
 Všichni byli přivítáni panem 
králem, šaškem a vílami. Úvodní 
slovo pronesl pan starosta, který 
dětem popřál hodně úspěchů          
ve škole a rodičům poděkoval         
za rozhodnutí umístit své dítě          v 
místní ZŠ.  
 
 Děti    navštívily     všechny  

 

prostory školy včetně tělocvičny,   
kde prokázaly odvahu a zdatnost,   
a keramické dílny, kde si vyrobily 
něco malého na památku.  

 Šašek společně s vílami 
pověřili znalosti dětí v prostorových 
vztazích, geom. tvarech, poznávaly 
počáteční písmeno, kreslily 
obrázek dle předlohy a spoustu 
dalších úkolů.  

 Na závěr děti pan 
král pasoval do řad školáků, dostaly 
pamětní list, stužku, malé dárečky 
do školy a nechyběla ani sladká  

 

odměna, která slavnostní odpoledne 
završila. Druhý den zástupci 
školáků navštívili budoucí školáčky a 
zeptali se jich, na tři otázky. Na první 
otázku, zda se jim líbil zápis, 
odpověděli všichni: "Ano".             Na 
druhou otázku, zda se těší        do 
školy, odpověděli: "Ano, moc".      Na 
třetí otázku, co se vám nejvíce líbilo, 
odpověděli: "Zachraňování princezny 
a keramika."    

 Tak jim přejme, ať jim chuť 
do učení dlouho vydrží.  

                           Petra Novotná, MŠ 
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Z naší školičky – str.3 
 

foto : děti v naší škole 
 
Připravujeme :  
* projekt "Starovičky očima dětí " 
* Superstar 
* Rej čarodějnic 
* Škola v přírodě - Nekoř 
* Příprava předškoláků - 1xměsíčně 
* Den bez úrazu 
* Červená Karkulka - v angličtině 
                                                                                        Hana Meredová  
Návštěva starosty 
 
     Dne 20.prosince 2007 se žáci z naší školy vypravili na Obecní úřad. Přivítal nás 
pan starosta, který nás provedl budovou. Nejvíce nás překvapila prodloužená a nově 
opravená zasedací místnost, ve které jsme si s panem starostou povídali o naší 
vesnici a jejich změnách. Potěšila nás zpráva o záměrech vybudovat pro nás nové 
dětské hřiště. Na návštěvě se nám líbilo a těšíme se na další ….... 
                                                                                                                 
                                                                              Aneta Bajková, Šárka Hovězáková 
Školní družina 
 
     Ve školní družině by měl být pobyt pro děti relaxací a zabezpečením odpočinku po 
vyučování. Děti si rády samostatně hrají v prostoru družiny se svoji oblíbenou 
stavebnicí LEGO, malují, tvoří z papíru a jiných materiálů a neméně rády sportují      
v tělocvičně a hrají kolektivní hry. Žáci také využívají počítačů, kterými je třída ŠD 
vybavena, a to především k vyhledávání informací na internetu, výukovým hrám        
a k osvojení si základů při používání PC. Do připravovaných akcí školní družiny patří 
tradiční karneval (společná akce s MŠ), spojený s výrobou masek, dále vítání jara, 
besedy k aktuálním tématům, zapojení se do projektu „Starovičky očima dětí“            
a spolupráce s místním folklorním kroužkem. 
                                                                                                             Ivana Bajková 
Folklorní kroužek 
    Již téměř 2 měsíce navštěvujeme folklorní kroužek ve Starovičkách. Zkoušky 
máme 2krát do týdne, kde pilně nacvičujeme pásmo „HODY“, učíme se lidové písně 
a tanečky. V únoru nás čeká naše první vystoupení na krojovém plese                     
ve Starovičkách a nervozita všech (hlavně vedoucích) stoupá. Určitě se všichni 
budeme snažit, přijďte se na nás podívat.  
                                                                                                                                         
                                                                                                děti z folklorního kroužku 
 
 

Mladý básník 
 
 V pátek 21.1. na naší škole 
proběhla soutěž Mladý básník. Děti 
měly za úkol složit krátkou báseń         
a zarecitovat ji. 
 Byli jsme svědky vtipných       
a leckdy originálních básní, na kterých 
se podílely celé rodiny a široké 
příbuzenstvo. Porota, v které letos 
poprvé zasedli rodiče měla plné ruce 
práce. Určit toho nejlepšího, bylo 
vskutku těžké. Nakonec se rozhodli 
takto : 
 
 1.tř. Marek Zach 
 2.tř. Patrik Hoffmann, Šárka Cigánková 
 3.tř. Adéla Janoušková 
 4.tř. Petra Hanáčková 
 5.tř. Šárka Hovězáková, Dorota                   
 Pleskačová 
 
 V diváckém hlasování / hlasovaly 
děti/ zvítězil Lukáš Veselý z 5.tř.  
 Podpořit soutěžící přišli i někteří 
rodiče a prarodiče, za což jim 
děkujeme. Výsledky našeho snažení si 
můžete prohlédnout na nástěnce v 
obchodě Potraviny u Tomků. 
                                                               
                                   Hana Meredová 

foto : technika Decopague 
 
Zveme Vás na velikonoční 
dílny, 
které se budou konat v Základní škole 
ve Starovičkách 
 
Téma:  1) "Decopague"- květináče 
                 28.2.2008 v 16hod 
                 s sebou: obyčejný cihlový   
                 květináč, 3-vrstvý ubrousek      
                 s libovolným motivem, 30kč 
 
a           2) "Velikonoce v keramické    
    dílně" 
                 6.3.2008 v 16 hod 
                 poplatek- 30kč 
 
 Na obě akce je nutno předem se 
přihlásit! 
 
                                    Hana Meredová  
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Z naší školičky – str. 4 

historická potápěčská helma           přednáška děti zaujala

Beseda o potápění 
 V pátek  8.2.2008 dopoledne 
přišel za námi do školy pan Ladislav 
Klecandr, aby nám řekl něco o 
potápění a o životě           pod 
hladinami různých moří             a 
oceánů.  Na monitoru jsme 
mohli shlédnout zajímavé fotografie 
a filmy z oblasti Seychelských 
ostrovů, vraky v Jadranu a nádherné 

živočichy Rudého moře. Naši 
pozornost nejvíce upoutala přilba     
z počátku minulého století, která 
vážila 35 kg. 
     Už víme jaké vybavení musí mít 
potápěč v součastnosti. Tato 
výbava je velice nákladná a 
potápění je  
velice nebezpečný sport. Za 
každou chybu může člověk pod 

hladinou zaplatit životem. Bylo 
zajímavé sledovat žraloky, rejnoky, 
želvy         a mořské pavouky. Při 
potápění      si musí lidé věřit a 
pomáhat si.  Vyprávění pana 
Klecandra bylo velmi poutavé a už 
se moc těšíme na další setkání.                                                                        
           žáci 4.a 5.třídy

 
foto : všechny děti ve školce si oblékli něco červeného                        výroba svícínků ve škole  
Jak jsme slavili Valentýna                           
I k nám do školy dorazil 
Valentýn! Svátek lásky, ale také 
přátelství. Povídali jsme si, že 
každý má někoho rád a každý 
má také kamaráda, kterého se 
snažíme        v tento svátek 
potěšit a ukázat mu, jak moc ho 
máme rádi. 
  Naše škola byla 
proměněna romantickou 
výzdobou                     v 
červenorůžové království. 
Zavěsili jsme si červená a 
růžová srdce, všichni přišli v 

červeném. Zkrátka byli jsme 
obleženi valentýnskou tématikou 
a nikomu nevadilo, že tento 
svátek u nás nemá tradici. Jsme 
naopak rádi, že se s tímto 
svátkem seznamujeme a 
slavíme ho, protože nese dobrou 
myšlenku, tedy projevit lásku a 
podporovat přátelství. 
 Vyráběli jsme keramická 
srdíčka, malovali na svícínky a 
při tom poslouchali i zpívali 
písně         o lásce a přátelství. 
Vrcholem dne však byl potisk 

triček pro naše nejbližší – 
maminky, tatínky             a 
sourozence. Vznikala hotová 
výtvarná díla! Takové originály         
v žádném obchodě nekoupíte. 
Doufáme, že se obdarovaným 
budou líbit tak, jako se líbila 
nám. 
Jakákoli oslava v naší škole se 
setkává s úspěchem a 
nadšením, malé vybočení z 
běžného denního režimu je 
velmi příjemné.                           
                     Hana Meredová  
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Seriál o recyklaci a třídění odpadů 
 

Třídění papíru 
 
 Ve většině obcí jsou          
pro sběr papíru instalovány 
speciální kontejnery. Jejich barva je 
modrá. Do kontejnerů na papír patří 
noviny, časopisy, papírové obaly, 
lepenka, karton, katalogy, sešity, 
knihy, kancelářský papír. 
 Do kontejneru se nesmí 
odkládat papír   znečištěný  

potravinami, použité pleny, obvazy, 

hygienické potřeby, voskovaný 
papír, kopíráky, dehtový papír. 
V kontejnerech musí vždy  skončit 
pouze papír čistý, nikdy ne mokrý, 
mastný, nebo od bláta. 
 
 Kontejnery na papír se 
vyvážejí většinou jednou za čtrnáct 
dní. Hmotnost papíru v kontejneru   
o obsahu 1100 litrů je cca 70 kg. 
Sebraný papír se následně 
dotřiďuje, buď na třídící lince, nebo 
ručně. Ze směsi se vybírají 
nečistoty, mastný a zablácený papír, 
které se musí odvézt na skládku,      
a pak jednotlivé druhy papíru - 
zejména lepenkové obaly                
a kartonáž,  noviny,  časopisy          
a případně počítačové sjetiny. Zbylá 
směs je tvořena nejméně kvalitním 
papírem. V praxi lze vytřídit až 23 
druhů papíru. Velmi ale záleží        
na momentální poptávce                
po jednotlivých druzích papíru. Papír 
se podle druhů lisuje do balíků        
a expeduje do papíren. Lepenka     
a kartonáž, spolu se směsným 
papírem se používá  na výrobu 
lepenek, novinový papír se přidává  
do výroby nového novinového 
papíru. Sběrový papír se může 
jednak přidávat k papírovině 
vyrobené ze dřeva, nebo se používá 
samostatně na výrobu papíru. 

Vzniká tak 100% recyklovaný papír. 
Navíc při použití jedné tuny 
sběrového papíru je možné uspořit 
až dvě tuny dřeva a 100 000 litrů 
vody.  
 
 Recyklace papíru je 
omezená, papír je možné recyklovat 
maximálně  6 x, poté je papírové 
vlákno natolik krátké a nekvalitní,  
že se nezachytí na papírenských 
sítech a odtéká spolu s odpadní 
vodou do čistírny.   
 
 V naší obci se papír třídí   
do modrých s horním výsypem        
o objemu 1100. litrů. Nádob          na 
papír je v obci celkem 3ks. Papír lze 
odevzdat i ve sběrném dvoře. 
Odpad sváží firma Stavosur 
Hustopeče. Papír předává na třídící 
linku v Brně, kde se papír dále 
dotřiďuje a předává ke zpracování.. 
 
Svoz odpadu 
 
Březen: 
Pondělí 10.03.2008 
Pátek    21.03.2008 
 
Duben: 
Pondělí  07.04.2008  
Pondělí  21.04.2008

Jak na čisté ovzduší uvnitř bytu 
 
          Pokud používáte pro vytápění 
kamna uvnitř bytu, dbejte na to, aby 
dobře táhla, mějte pravidelně 
vymetený komín   a netopte    v nich 
ničím, nač nebyla vyrobena. 
 
 Doma nekuřte! I když jste 
kuřáci, nekuřte si uvnitř bytu. 
Tabákový kouř se skládá z více než 
4000 látek. Účinky mnohých z nich 
ještě nebyly řádně prozkoumány. 
Minimálně 64 jich je ale prokazatelně 
karcinogenních. Musíte-li si zapálit, 
jděte s cigaretou před dům, na 
balkon, nebo alespoň k oknu. 
Umožníte tak sobě, své rodině i 
návštěvám netrávit čas        v 
toxickém prostředí. 
 Pravidelně větrejte. To 
neznamená topit „pánubohu          do 
oken“. Stačí na krátkou dobu otevřít 
okna a intenzivně vyvětrat, aby se v 
bytě vyměnil vzduch (to samozřejmě 
neplatí v pasivních domech, kde „za 
vás větrá“ rekuperační jednotka). V 

kuchyni, zvlášť při smažení, 
nezapomeňte větrat nebo zapnout 
digestoř. 
 Chcete mít v bytě třeba 
vůni lípy či čerstvého jehličí? 
Dejte přednost aromalampě                      
a aromatickým olejům                  
bez syntetického parfému. 
Osvěžovače vzduchu ve spreji         
či parfémované svíčky (ať už 
voskové nebo gelové) jsou 
zdrojem těžkých kovů                       
a polyaromatických 
uhlovodíků!  
           Milujete-li 
romantické světlo svíčky, 
pak určitě dejte přednost 
klasické vysoké kónické 
svíčce   před nejrůznějšími 
tvary              a svíčkami s 
více knoty. Knot by neměl 
obsahovat žádnou výstuž 
– volte vždy knot čistě 
bavlněný. Svíčky kupujte 
nebarvené a bez umělých 

vůní – obojí může být opět zdrojem 
těžkých kovů         a dalších 
toxických látek v kouři.                     A 
samozřejmě nejzdravější volbou je 
svíčka ze včelího vosku. Ovzduší v 
bytě neškodí ani svíčka sojová, ale 
sója se u nás nepěstuje, takže zase 
zatížíte ovzduší při jejím transportu 
do Evropy.  
        Ministerstvo životního prostředí 
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Další informace a příležitosti 
 
Projekt  ZO ČSOP Ždánický les Kurdějov 
                                                                                                                                               

 ZO ČSOP Ždánický les z Kurdějova  
realizuje  v letošním roce projekt  Budování 
turistické infrastruktury venkova a aktivní 
zapojení obyvatel do cestovního ruchu.  
  Projekt je složen ze vzdělávacích aktivit   
pro místní obyvatele, studenty a dobrovolné zájemce 
i z řad úřadů práce. Zájemcům  vysvětlí formou 
odborných přednášek, jak se podílet na rozvoji 
cestovního ruchu v dané lokalitě, a to přiblížením 
základů marketingu cestovního ruchu, ekologického 
zemědělství a budování alternativních zdrojů 
energie.  

 Vzdělávací  aktivity proběhnou   v první 
polovině roku  2008 v Kurdějově. 
 Pokud máte zájem účastnit se těchto 
vzdělávacích kurzů, kontaktujte  ZO ČSOP Ždánický 
les na e-mail: langarovi@seznam.cz., 
www.zdanickyles.wz.cz. 
 Tento projekt  je financován z Fondu 
mikroprojektů - Programu Iniciativy společenství 
z výzvy  INTERREG IIIA Česká republika- 
Slovenská republika 2004 – 2006.

 
Břišní tance 
 
Každé pondělí v tělocvičně ZŠ Starovičky v 17:30 hod. 
Na lekci si vezměte: - sportovní (pohodlné) oblečení                                         cena za jednu lekci je 5O 
Kč                                                                                                                      - pevné p řezůvky (cvičky) 
nebo teplé ponožky 
                                   - vodu (pití)  
Šátky k tanci jsou volně k zapůjčení                     VŠICHNI ZÁJEMCI JSOU SRDEČNĚ VÍTÁNI 
______________________________________________________________________________________ 

 

 
 
 
 

Solné jeskyně pro relaxaci a léčbu 
Tělo potřebuje záporné ionty 
 A proč je vlastně pobyt     
v solné jeskyni tak zdravou 
záležitostí? Protože je to prostředí 
záporně ionizované, nasycené 
minerály a stopovými prvky.         
 V dnešní době se 
pohybujeme v prostředí plném 
kladných iontů – vyzařuje je 
televize, počítače, mobilní 
telefony... Proto nutně 
potřebujeme protipól – záporné 
ionty. Pokud nemůžeme žít          u 
moře nebo se denně procházet v 
lese, naše tělo strádá. A stres je 
startovací mechanismus             ke 
zdravotním problémům.           V 
případě, že pravidelně 
navštěvujete solnou jeskyni, 
dostane tělo správnou dávku 

záporných iontů. Současně 
dochází k celkovému uvolnění      
a relaxaci. Klima v solné jeskyni 
je bakteriologicky čisté a 
obohacené částicemi minerálů, 
které se nachází v soli. 
 Mikroklimatická solná 
jeskyně je místnost, jejíž stěny 
jsou vystavěny z kusů přírodní 
soli pomocí nové originální                 
a zdravotně nezávadné 
technologie. Členitý strop             
s umělými krápníky navozuje 
zdání opravdové jeskyně, na 
zemi je pak vysypána silná vrstva 
směsi solí, z nichž převažující sůl 
z Mrtvého moře určuje unikátní 
ionizované ovzduší. Teplem 
vycházejícím nejen z podlahy, ale 
i ze stěn se vzduch totiž 

prosycuje prvky, které jsou v soli 
obsaženy (jód, draslík, sodík, 
vápník, hořčík, brom, selen). 
 Osvětlovací režim            a 
ozvučení jeskyně jsou 
přizpůsobeny účelu odpočinku      
a k němu slouží i polohovací 
lehátka, která umožňují každému 
nastavení polohy, která              
mu nejlépe vyhovuje.  
 Klimatizační a ventilační 
jednotka zajišťuje bakteriologicky 
čistý vzduch. Stálá teplota 
pohybující se v rozmezí od 20    
do 22 °C udržuje optimální složení 
ionizovaného vzduchu.  
 Obuv i čistotu soli chrání 
jednorázové návleky, které          si 
každý návštěvník před vstupem do 
solné jeskyně nasadí.  
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Solná jeskyně Kobylí - pokračování 
 
DESET NEJČASTĚJŠÍCH OTÁZEK 
1. Musím se do solné jeskyně předem 
objednat? 
Do solné jeskyně je nutné se objednat. 
Doporučujeme rezervovat místo 
nejméně 2 dny dopředu. 
2. Jaké je trvání a průběh procedury   
v solné jeskyni?  
Pobyt v solné jeskyni začíná vždy          v 
celou hodinu a trvá 45 minut  
Na terapii se dostavte 10 - 15 minut 
předem, aby se organizmus náležitě 
uklidnil.  
Po zahájení terapie nebude         
do jeskyně nikdo vpuštěn.  
V solné jeskyni budete ležet         
na pohodlných lehátkách při zvuku 
hudby, která napomáhá relaxaci a 
uvolnění. Po dobu relaxace je 
nutné se chovat tiše a nerušit 
ostatní klienty. Ukončení terapie 
signalizují spodní světla v jeskyni. 
3. Jak mám přijít do solné 
jeskyně oblečen?  
Doporučujeme volné, pohodlné 
oblečení s dlouhým rukávem. 
Teplota v solné jeskyni je přibližně 
22°C. Před vstupem do jeskyně 
každý klient obdrží jednorázové 
návlaky, které jsou v ceně 
vstupenky.  
4. Jak často mám solnou jeskyni 
navštěvovat? 
V případě zdravotních problémů 
doporučujeme absolvovat 10 až 15 
návštěv. Ideální je rozložení těchto 
návštěv do 2 až 3 týdnů. Nejdůležitější je 
první týden - tzv. startovací, kdy by měl 
klient absolvovat 3 až 4 návštěvy. Během 
2. a 3. týdne pak doporučujeme vždy 2 
až 3 návštěvy.  
5. Nabízíte slevové permanentky ? 
Ano, k dispozici je permanentka dle 
ceníku služeb. Permanentku si můžete 
zakoupit na recepci Solné jeskyně.        
V nabídce máme také dárkové poukazy. 

6. Jaké jsou zdravotní účinky 
haloterapie? 
Pobyt v solné jeskyni povzbuzuje 
imunitní systém a podporuje léčbu 
mnohých onemocnění a zdravotních 
problémů. Příznivě působí zejména na 
onemocnění horních a dolních cest 
dýchacích, nefunkčnosti štítné žlázy, 
srdečně-cévních onemocnění, chorob 
zažívacího ústrojí, dermatologických 
chorob, neurózy, stresu a stavů únavy 
nebo revmatizmu. Pobyt v solné jeskyni 
je rovněž vynikající prevencí proti 

chřipce. 
7. Je pobyt v solné jeskyni omezen 
věkem? Je vhodný pro děti? 
Pobyt v solné jeskyni můžete 
absolvovat v každém věku. Je velmi 
vhodný rovněž pro děti (dětem do 1,5 
roku návštěvu solné jeskyně konzultujte 
s lékařem). Vstup dětí do 12 let je 
povolen jen         v doprovodu dospělé 
osoby.  
8. Jaké zákazy a omezení platí v 
solné jeskyni? 
V solné jeskyni je zakázáno:  
Konzumovat jakékoli potraviny   nebo 
nápoje.  
Dotýkat se solných prvků a vynášet sůl    

z jeskyně.  
Fotografovat a natáčet filmové záznamy.  
Používat parfémy a intenzivní tělové 
deodoranty před vstupem do jeskyně.  
Vstupovat do jeskyně s mobilním 
telefonem (mobilní telefon je nutné 
vypnout a odložit v recepci).  
Vstup do solné jeskyně je zakázán:  
Osobám s infekčním onemocněním nebo 
akutním TBC.  
Osobám se všemi akutními 
onemocněními spojenými se zvýšenou 
teplotou nebo s příznaky virového 

onemocnění (rýma, kašel, apod.)  
Osobám podnapilým nebo osobám 
pod vlivem jiných omamných látek.  
Z důvodu ochrany zdraví ostatních 
návštěvníků takto nemocní lidé 
nebudou do solné jeskyně vpuštěni 
nebo jim bude procedura předčasně 
bez náhrady ukončena.  
Taktéž v případě náhlé nevolnosti je 
nutné solnou jeskyni ihned opustit.  
9. Kdy je vhodné konzultovat 
pobyt v jeskyni s lékařem? 
Návštěvu solné jeskyně 
doporučujeme konzultovat               
s ošetřujícím lékařem v případě 
osob trpících klaustrofobií, nízkým 
tlakem, nadměrnou činností štítné 

žlázy nebo onkologickým onemocněním.  
10. Hradí pobyt v solné jeskyni 
zdravotní pojišťovny? 
Ano. Některé zdravotní pojišťovny hradí 
pobyt v solné jeskyni. 
OTEVÍRÁME V BŘEZNU, 
AKCE NA BŘEZEN:  
PŘI ZAKOUPENÍ PERMANENTKY 
DÁREK ZDARMA 
Kontakt: Solná jeskyně Kobylí, Kobylí 
807, tel: 777 80 20 76, email: 
jeskynekobyli@seznam.cz, 
www.solnajeskyne-kobyli.cz  
 

 

Kulturní servis str.1 
 
Folklorní kroužek 
 
 Jak to tak u nás na Moravě 
bývá, dobré nápady se rodí ve sklepě    
u dobrého vína. Podobná situace byla    i 
u našeho nápadu - založit folklorní 
kroužek pro děti. 
 Hned na druhý den jsem já      a 
Radek Habrovec začali vše plánovat. Na 
začátku jsme vůbec nevěděli jak s dětmi 
pracovat, proto jsme se setkali 
s vedoucími z Poštorné a ze Šakvic. 
 Protože nám obě vedoucí řekly, 
že pro děti je zábavnější se učit formou 
scének, tak jsem měl okamžitě 
představu, jak bude vypadat naše první 
pásmo. Na „hrubo“ napsaný scénář nám 
opravili manželé Panicovi, kterým děkuji. 
 Naše první zkouška byla 
začátkem prosince, kde jsme si děti 

vyzkoušeli a zároveň rozdělili role. Děti 
s nadšením přišly na další zkoušku 
s tím, že se už naučily scénář, takže 
jsme začali zkoušet písně a pak 
následovaly dva měsíce zkoušek, kde 
jsme scénku dopilovali.  
 Výsledek naší práce jste mohli 
vidět právě na Obecním plese, podle 
ohlasů si troufám tvrdit, že naše 
usilovná práce nepřišla nazmar. Tímto 
bych chtěl pochválit „své“ děti a 
doufám, že jim jejich elán ještě dlouho 
vydrží      a že se s nimi setkám za pár 
let, až budou tvořit jádro naší chasy, o 
to nám přece jde - zachovat naše 
tradice. V plánu pro tento rok jsou ještě 
aspoň tři vystoupení. Některé děti asi 
pojedou soutěžit na pěveckou soutěž.  
 O letních prázdninách se 
chystáme s dětmi na tábor, takové malé 
soustředění. V příštím roce máme 

v plánu s dětmi objíždět dětské hody, 
plesy a různé přehlídky. 
 Protože máme málo chlapců, 
tak bych chtěl poprosit Vás, rodiče, jestli 
by jste dětem mohli navrhnout, aby náš 
soubor navštěvovali, třeba je to bude 
bavit. Na konci roku, pokud sponzoři     a 
obec přispějí, by jsme chtěli pro děti 
nechat ušít jednoduché kroje, právě kvůli 
dětským hodům a přehlídkám. 
 Musím poděkovat také rodičům 
dětí, kteří dohlíží na to, že i když se 
dětem nechce, tak je pohlídají, aby       
na zkoušku přišly. 
  Nevím co říct na konec, snad 
jen aby dětem vydržel elán, protože my, 
vedoucí, s nimi máme velké plány :-D.    
                                                    (VD ml) 
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Kulturní servis – str. 2 

l Knihovna Starovičky
Název: Veřejná knihovna Starovičky 
Umístnění: budova Základní školy, Starovičky č.123,693 01 
Knihovnice: Marie Bendová 
Email: knihovna@starovicky.cz  
Provozní doba: Pondělí 16 - 18 hod. 
                         Čtvrtek  16 - 18 hod.                
Internet je pro návštěvníky knihovny zdarma. 
Nové knihy pořízené v roce 2008: 
Beletrie pro dospělé  
Johnson Joan                            Bosá nevěsta 
Pilcher Rosamunde                   Bouřlivé pobřeží 
Obermanová Irena                     Nezavěšujte se 
Cole Martina                               Procitnutí  
Pawlovská Halina                       Proč jsem se neoběsila 
Váňová Magda                           Štěstí Aloise Peina 
Coulter Catherine                       Večerní hvězda 
Cartland Barbara                        Čarodějka 
Cartland Barbara                        Pros na kolenou 
Javořická Vlasta                         Děti panimámy Zlatuškové 
Moaali Behjat                             Roztrhnout závoj bezmoci 
Miller Linda Lael                         Za hlasem srdce  
 

Beletrie pro mládež 
 
Blytonová Enid                 Dobrodružství na Killimooinu 
Blytonová Enid                 Dobrodružství u Tajné hory 
Blytonová Enid                 Dobrodružství na Měsíčním hradu 
Blytonová Enid                 Dobrodružství na útesech 
Lindgren Astrid                 Kalle Blomkvist zasahuje 
Kesselová Carola            Čarodějky z jezdecké školy 

Francová Zuzana                        Příliš brzy dospělá 
Francová Zuzana                         Nekonečný pád 
Makoliová Petra                           Letní vzplanutí 
Detektivky 
Bešťák Václav                             Vražda v předstihu 
Patterson James                         Ve zlomku vteřiny 
Cílek Roman                                Bratrovrah 
Eidler Petr                                    Sebranka

Knihovna rok 2007- statistika                                                Vypůjčky - naučná literatura dospělí                   77 
čtenářů                             69    z toho děti do 15 let          31                               krásná literatura dospělí                  916    
                                                 návštěvníků knihovny     594                               krásná literatura děti                        326 
                                                 internet                            181                               naučná literatura děti                         37 
                                                                                                                              c e l k e m                                     1356       
                                                                                                                                     
Proč se slaví Velikonoce? 
 
     V křesťanském pojetí jsou Velikonoce 
oslavou vzkříšení Ježíše Krista               z 
mrtvých (po jeho smrti na kříži). Svátky 
Ježíšova vzkříšení jsou významově 
provázány s židovskou oslavou Pesachu 
a dodnes v sobě nese prvky této 
židovské oslavy. V židovském pojetí jsou 
Velikonoce památkou vysvobození 
Izraelitů z egyptského otroctví, z něhož je 
vyvedl prostřednictvím Mojžíše Hospodin 
Ježíšovo projití smrtí               a vzkříšení 
je chápáno jako naplnění starozákonního 
obrazu přejití Izraelitů Rudým mořem při 
východu z Egypta. 
     Pro všechny generace lidstva stojí   
na prvním místě otázka kým Ježíš byl, co 
svým životem a smrtí způsobil. 
Velikonoce nám připomínají, že Ježíšův 
život rozhodně není příběhem velkého 
úspěchu, nýbrž právě naopak. Je to 
příběh velkých očekávání a příslibů, který 
končí naprostým ztroskotáním: potupnou 
a nesmírně bolestivou popravou člověka, 
prohlášeného          za zločince, kterého 
zradí jeden z jeho žáků a nakonec opustí 
i jeho nejbližší. Na pozadí Ježíšova 
učení, kázání, zázraků a uzdravování 
jako by se odehrávalo jeho vlastní 

drama: příběh Ježíšova utrpení začíná 
sváteční velikonoční večeří, 
připomínkou              a poděkováním za 
vyvedení Izraele        z Egypta. Při jídle 
pak rozvedl tradiční židovské požehnání 
poháru s vínem       a stanovil, aby jeho 
žáci toto společné jídlo opakovali jako 
vděčnou připomínku jeho oběti, z čehož 
vznikla nejdůležitější křesťanská 
bohoslužba čili mše svatá. Podle očitých 
svědků se Ježíš rozloučil se svými 
učedníky dlouhou promluvou    a 
společně odešli do zahrady na svahu 
naproti jeruzalémského chrámu. Tam 
Ježíš zažil chvíle opuštění a krajní 
úzkosti, až ho přišli s pomocí zrádného 
žáka Jidáše zatknout. Následovaly 
výslechy a nakonec rozsudek smrti        
u římského místodržitele Piláta, když 
před ním slavnostně potvrdil, že je král, 
Vykupitel celého světa. 
     Veřejná poprava přilákala mnoho 
zvědavců a někteří se Ježíšovi 
posmívali kvůli nápisu na kříži, že je 
„Král židovský“. Podle evangelisty 
Lukáše se mu posmíval i jeden ze 
zločinců, popravených s ním: druhý se 
ale Ježíše zastal a prosil o odpuštění. 
Ježíš mu    na to řekl: „Ještě   dnes   
budeš se mnou  
v ráji.“ Před smrtí Ježíš volal: „Bože můj, 

Bože můj, proč jsi mne opustil?“ 
Neznamená to však výraz zoufalství,   
ale začátek Žalmu 22, tradiční židovské 
modlitby o pomoc, jež končí velkou 
nadějí. Mrtvé tělo pak, Ježíšovi přátelé ve 
spěchu pohřbili, v novém,                asi 
rodinném hrobě v blízké zahradě, 
protože nastával hlavní svátek. Když se 
brzy ráno po sobotním svátku vydaly dvě 
ženy z Ježíšova okolí pohřeb řádně 
dokončit, našly hrob otevřený a prázdný. 
Když hledali mrtvého, viděli „dva muže“, 
kteří jim řekli, že mezi mrtvými hledají 
marně, pak se setkali s Ježíšem samým. 
Zpráva o prázdném hrobě Ježíšovy 
blízké zaskočila a zprvu ji nechtěli věřit. 
Ti, kteří bývali s ním byli sice pohromadě, 
ale truchlili a plakali             a zpráva 
dvou žen je ohromila, pokládali jí za 
blouznění. Teprve Ježíšova zjevení 
Petrovi a shromážděným apoštolům je 
postupně přesvědčila. Prázdný hrob byl 
pro první křesťany jistým dokladem         
a vyjádřením Ježíšova vzkříšení             z 
mrtvých, té nejdůležitější události jeho 
života  a základu víry, která se traduje 
více než 2000 let a která má své 
pokračování v životním příběhu každého, 
kdo v něj, Božího Syna, věří.                
                                            Pavel Römer 
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Kulturní servis – str. 3
 
Pásmo „Hody“ 
     V rámci folklorního kroužku jsme nacvičili pásmo 
„Hody“, abychom ho mohli předvést na Obecním plese. 
Pásmo se skládalo z vyprávění, písniček a tanců. Velká 
generální zkouška byla v sobotu dopoledne před 
plesem, kdy jsme se všichni sešli v kulturním domě        
a snažili se ychytat poslední chybičky. Přišly se na nás 
podívat i některé maminky.  V 19 hodin jsme si vše 
zopakovali, tentokrát v krojích a čekali na naši velkou 
premiéru. Nervozita byla veliká. Tancovali jsme vrtěnou 
a kluci verbovali.  Velký potlesk a sladká odměna nás 
moc potěšili. Vystoupení jsme zvládli na jedničku, jak 
nám později řekl náš vedoucí Laďa Drbola, který s námi 
má velkou trpělivost. Již nyní se těšíme na další nové 
věci.                                           Šárka Hov ězáková  
Obecní-krojový ples 

 Jak všichni víte, v sobotu 9. února pořádala naše chasa 
pod záštitou obce Starovičky Obecní-krojový ples. 
K tanci a poslechu hrála DH Pálavanka pod vedením Hynka 
Novotného a CM Vojara. 
 Na úvod, před plným sálem, se poprvé na veřejnosti 
představil náš dětský folklorní kroužek, pod vedením Vladimíra 
Drboly, Petra Šmerdy a Radka Habrovce, který předvedl své pásmo 
- „Hody“. 
 Po těch menších jsme vystoupili my, chasa              
ze Staroviček, se Slováckou besedou. Společně s námi vystoupila 
chasa z Hustopeč, za což jim tímto děkuji. Nesmím taky 
zapomenou poděkovat naší paní učitelce Plné z Hustopečí, která 
opět předvedla profesionální výkon                 a za krátkou dobu nás 
naučila, až na malé vyjímky bez chyby, besedu. 
 Po těchto dvou folklorních pásmech následovalo přivítání 
starostou a následně volná zábava až do půlnoci, kdy se začalo 
s losováním tomboly. Myslím, že bylo opravdu o co losovat, vždyť 
mezi hlavní ceny patřilo například horské kolo, vysavač, či mobilní 
telefon. Po tombole následovala opět volná zábava, která končila až 
v pozdních hodinách. 
 Myslím, že letošní ples byla jedna z nejlepších akcí   ve 
Starovičkách vůbec, teda aspoň pro folklorní nadšence, protože si 
myslím, že se bylo opravdu na co se dívat.                  
                                                                                        (VD ml.) 
Dětský maškarní karneval 
 Rozzářená očka dětí, úsměvy na tvářích maminek, 
rytmická hudba DJ Tonyho z Velkých Pavlovic, bohatá tombola – tak 
to vše byl dětský maškarní karneval, který se konal           v neděli 
17.2.2008 v sále kulturního domu ve Starovičkách. 
     Plný sál veselých masek, ale i tzv. „civilů“ svědčí o velké 
oblíbenosti této akce. Nutno podotknout, že nejmladšímu 
účastníkovi letošního dětského karnevalu bylo jen pár týdnů.   Na 

tanečním 
parketu 

bylo 
možné 

zahlédnout 
například vodní vílu, berušku, Kleopatru, bříšní tanečnici, kuřátko, 
kovboje, tajemnou černošku, ale i rytíře či Spidermana a mnoho jiných 
vtipných a hlavně roztomilých masek.  
      Veselé řádění dětí zpestřilo vystoupení mažoretek LADY 
STARS Hustopeče rozdělené do tří částí. Velký potlesk sklidilo 
samostatné vystoupení Šárky Cigánkové, Elišky Vrbové a Dorči 
Pleskačové,    které s LADY STARS vystupují. Jejich taneční umění a 
nádherné kostýmy zaujaly snad každého v sále. Proběhla i soutěžní 
hra  „boj     o židli“ se sladkými odměnami. Vrcholem karnevalu bylo 
losování velmi bohaté tomboly, kde bylo možné vyhrát nejen hračky 
pro nejmenší, knihy, dobroty, panenky, auta, DVD, sportovní věci, dort 
ale i spoustu   a spoustu dalších cen. 
     Velké poděkování patří všem maminkám, které tuto akci každým 

rokem pořádají a také všem, kteří jim pomáhají s přípravou                  a průběhem karnevalu.                           
(RH) 
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Kulturní servis str.4 
Sportovní a maškarní ples 
      Plesová sezóna se pomalu chýlí ke svému konci. Přesto si čtvrtý únorový 
víkend nemohly nechat ujít masky a všichni příznivci a návštěvníci 
sportovního a maškarního plesu, který pořádala TJ Starovičky v kulturním 
domě. Bohatá tombola, zajímavé ceny a dobrá organizace plesu přilákaly 
opravdu vysoký počet lidí, kteří se výborně bavili až do brzkých ranních hodin. 
K tanci a maškarnímu reji hrála skupina R-BOOM  z Velkých Bílovic, která 
vydařenému večeru dokázala vtisknout správnou a výbornou náladu, která     
k takové akci zajisté patří.     Celkovou atmosféru obohatily především masky, 
jejichž počet byl již tradičně velmi vysoký. Pořadatelé ocenili tvůrčí      a někdy              

až náročné nápady              
a převleky 
zvláštními cenami, 
které jistě budou 
motivací na příští 
ples.     Zpestřením 
plesu bylo skvělé 

vystoupení 
tanečního studia 
ACTIWITY DC z Břeclavi, které předvedlo ukázky moderního tance   
a po svém vystoupení sklidilo velké ovace. Ti, kteří se plesu 
nezúčastnili a mají zakoupené lístky       do tomboly, mají možnost 
ověřit si zda vyhráli ve výherních listinách, které jsou vyvěšeny        
na Obecním úřadě, v obchodě  U Tomků a v pivnici U Tomků. 

Případné výhry si mohou výherci vyzvednout na OÚ.                                                  
                                                                                             Milan Oliva 
 

Názory a komentáře 
   
 Vážení spoluobčané, 
chtěla bych se s Vámi podělit o 
vlastní smutné zjištění, že se i ve 
Starovičkách na hřbitově krade 
květinová a jiná výzdoba hrobů. 
Nejsou to ojedinělé případy, ztrácejí 
se květináče, umělé       i rostlé 
květiny. Jeden smutný příklad za 
všechny. Za první výplatu koupila 
dcerka své mamince na hrob kytičku 
z orchideí. Ta na hřbitově nevydržela 
ani jeden den. S největší 
pravděpodobností to dělá někdo 
místní. Nedovedu si představit tu 
otrlost a povahu ženy, která si 
ozdobí byt kradenými květinami z 
hrobu zesnulého. Proto Vás 
vyzývám, všímejte si kdo se na 
hřbitově pohybuje a co se tam děje. 
Může se stát, že příště bude 
okraden hrob Vašich blízkých. 

                                         
Hovězáková J. 

Tříkrálová sbírka – 5.1.2008 
     Letošní Tříkrálovou sbírku jsme 
již tradičně zahájili 2.ledna na 
Petrově        v brněnské katedrále 
sv. Petra a Pavla mší sv. a 
požehnáním koledníkům otcem 
biskupem Mons. Vojtěchem Cikrle.  
     V sobotu 5.1. ve 13.00 hod nás        
na OÚ mile přivítal starosta pan 
Vladimír Drbola. Všem poděkoval a 
ocenil naši ochotu k dobročinné a 
nezištné akci, která vede děti k 
obětování volného času na pomoc 
druhým lidem, kterým naše sbírka 
prospěje. 
     Všichni společně veříme, že to          
v našich dětech zanechá dobré 
vzpomínky na dětství, kdy se snažily 
pomáhat potřebným. 
     Sešli jsme se zase jako vloni v 
pěti skupinkách, t.j. 5 dospělých a 

15 dětí.       K naší 
velké radosti jsou 
všichni koledníčci 
opravdu ochotní. Tak 
třeba Adámek Buchta 
chodí koledovat           
od svých čtyř let. Dík 
patří samozřejmě 
všem, také těm 
velkým, kteří to          s 
námi táhnou od první 
sbírky pořádané v 
lednu 2001, jako Vojta 
Buchta a dva 
Davidové – Hanáček a 

Sedláček.             
 Při letošní 
sbírce jste nás 

podpořili částkou 19060,-Kč a 
přispěli   na opravy našeho kostela 

sv. Kateřiny částkou 4480,-Kč. Za 
vaše finanční dary moc děkujeme     
a také za koledu, kterou jste malým 
koledníkům zpříjemnili putování naší 
vesničkou. Na ukončení sbírky nám 
OÚ přispěl finanční částkou na malé 
občerstvení a zahřátí v přísálí KD,       
za které upřímně děkujeme. 
     Společně s dětmi se na vás 
všechny těšíme u příležitosti příští 
Tříkrálové sbírky v roce 2009. 
Přejeme vám všem po celý rok 2008 
pevné zdraví, lásku, štěstí a hodně 
Božího požehnání.      

Jménem všech koledníků                                                                                                               
                                  Anna Haluzová 

Zpívání pro radost 
     Od ledna letošního roku se 
začala scházet skupina milovníků 
lidové písničky, aby si zazpívali 
známé i ty      už skoro zapomenuté 
lidové písně. Přísálím kulturáku se 
rozeznívají ženské i mužské hlasy 
jednou týdně, vždy         v neděli od 
17.00 hodin. Pěvecký kroužek si 
nestanovil žádný pevný řád ani 
žádný vysoký cíl, zpívá si jen tak   
pro vlastní potěšení. 
     Kdo z místních má chuť si 
zazpívat, ať přijde v neděli v 17.00 
hodin do přísálí kulturního domu a 
rozšíří pěvecký kroužek. S přáteli a 
při víně se přece tak dobře zpívá! A 
pokud to pěveckému kroužku s 
přispěním vás, nově příchozích, 
bude dobře zpívat a ladit, možná se 
dostaví i nějaký ten cíl!                                                                                          
                                                          
(JP) 
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Postřehy odjinud 
 
10.2.2008  Srbsko

zemljanka – i takhle tady žijí někteří lidé 
 
           Od poloviny října jezdím služebně do této země. Srbsko, jako takové,     
je mimořádně rovinatá zem až po hlavní město Bělehrad. Silnice,                
až na několik málo vyjímek, jsou v dost špatném stavu. Všude se ovšem 
vybírá mýto, takže se to možná zlepší. Podél cest jsou obrovská pole,         
na kterých se pěstují hlavně obiloviny a ve velkém také kukuřice. Kukuřici 
zpracují celou, kdy klas uskladňují do sýpek pro dobytek a stonek suší        
na polích v hromadách, které pak odvezou k domu a celou zimu   s tímto 
topí. Topí nejen tímto, ale vším, co se sežene a podle toho je taky ovzduší 
znečištěno a dost špatně se dýchá. Centrální vytápění je jen ve větších 
městech a jinde topí jen elektřinou. 
        Vesnice jsou od sebe hodně daleko a z cest pořádně nejdou vidět.        
A když už kolem několika projíždím, tak je vidět do "dvora", kde volně pobíhá 
veškerý jejich dobytek a mezi tím se prochází hospodář anebo si hrají děti, 
něco jako hřiště  a houpačky není vidět. 
       Při příjezdu k hlavnímu městu Bělehrad cestovatele uvítá spousta 
různých skládek odpadků, které lidi volně pohazují kolem sebe a jsou 
neuklizené i v centru města u hlavní silnice. Všude je cítit pach z těchto 
rozkládajících se odpadků. Mezi nimi volně pobíhá obrovské množství psů 
různých ras. Při přecházení křižovatky stojí tito psi trpělivě u lidí a čekají, 
zda-li něco nespadne z tašky na zem a oni se o to poperou. Vždy něco 
získají. 
         Na silnicích panuje zmatek, každý jezdí podle svých pravidel, jeden 
troubí na druhého, je to opravdu divočina. Takže při mých prvních cestách 
jsem byl  nemile překvapen.  
 Při projíždění Bělehradem je velmi dobře vidět rozdíl, kde chudou 
část města odděluje řeka Sáva    od té bohatší části města. Na té první 
straně jsou běžné paneláky             a rodiné domy, ale i chatrče          ve 

kterých žijí lidi, splácané            z  
materiálu, který je zrovna po ruce a 
jsou dobře vyditelné z auta. Ta 
bohatší strana města je přeplněna 
obchody se západním zbožím 
všeho druhu a značek. Jsou tady 
velice pěkné domy, hotely a budovy 
vůbec. V samotném hlavním městě 
Bělehradu je dodnes vidět spoustu 
vybombardovaných domů.         
Tyto domy jsou oploceny                
a střeženy policií. Je to         
až nebezpečné tady cokoli fotit.                                    
 V poslední době před 
volbou prezidenta Srbska došlo      
k tomu, že vybombardované domy 
viditelné z hlavní silniční  tepny 
protínající Bělehrad, byli překryty 
dočasně velkoplošnou západní 
reklamou.  
 Po opuštění tohoto města 
pokračuji dál směrem                    
na Smederevo. Tady už je krajina 
kopcovitá a zajímavější. Jsou tu 
pole ve svazích, kdy jejich 
obdělávání určitě není snadné.    
Po okolních svazích je mnoho 
různě roztroušených domů             
s hospodářstvími. Na domech je 
vidět, že drtivá většina z nich není 
dostavěna anebo jen z poloviny, 
kdy se bydlí dole a v patře nejsou 
kolikrát osazeny ani okna ani 
vyzděny štíty. Spousty domů jsou 
bez fasády  a opuštěné. Po zeptání 
se místních starousedlíků jsem se 
dozvěděl, že za to může válka  
před 13 lety, která tuto zem dovedla 
tam, kde dnes je.  
                                Jan Procházka

 
 centrum Bělehradu - stav po třinácti letech nečinnosti     Smeděrevo – kostel 
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Myslivecké sdružení Starovičky
Myslivecký kalendář   
LEDEN 
    V lednu se staráme o klid                   v 
honitbě. Ve spolupráci s lesní stráží    a 
ochranou přírody dbáme na to, aby se 
návštěvníci zimní přírody chovali tak, jak 
jim ukládají právní normy.  
Loveckých příležitostí již není mnoho. 
Lov samičí zvěře v tomto období je již 
ale nežádoucí a nemyslivecký, vzhledem 
ke stadiu gravidity a vývoji embrya. 
Sněhová pokrývka nám poskytne 
přehled o stávaništích             a pohybu 
zvěře. Společné lovy            na černou 
zvěř a lišky proto organizujme jen po 
jejím obeznání. V leči se často nachází 
také jiná spárkatá zvěř, která se 
zbytečně stresuje, čerpá tukové zásoby 
a působí pak škody 
na lesních 
porostech. Mnozí 
myslivečtí hospodáři 
by si měli uvědomit, 
že příslušné právní 
přepisy platí i pro 
naháňky svolané 
„narychlo“. Proto se 
raději věnujme 
intenzivnímu lovu 
černé zvěře a lišek      
na čekané. U lišek 
začíná doba 
kaňkování a lednové 
čekané poblíž nor 
bývají úspěšné.  
    V lednu je 
intenzivní péče o 
zvěř samozřejmostí. 
Dáváme pozor 
především na to, 
aby měla zvěř           ve všech krmelcích 
dostatek kvalitního sena. Seno spadané 
na zem odstraňujeme a doplňujeme 
čerstvé.     V honitbách s jelení zvěří se 
již vyhýbáme předkládání většího 
množství energeticky bohatého jadrného 
krmiva. Srnčí zvěři předkládáme jadrné 
krmivo pravidelně, v menších dávkách. 
Dužnatá krmiva nabídneme zvěři jen v 
takovém množství, aby je stačila v krátké 

době spotřebovat. Větší hromady řepy, 
které opakovaně zmrznou a zase 
rozmrznou jsou zcela nevhodné a 
předkládáním takto znehodnoceného 
krmiva zaděláváme zvěři na zažívací 
potíže. 
Zajícům podáváme do krmelců seno     
a dužnatá krmiva. Otýpky sena 
můžeme zajícům rovněž vázat ke 
stromům         či keřům. Při větší 
sněhové pokrývce kácíme záhryzky z 
vhodných dřevin (měkké listnáče, 
ovocné stromy). 
Bažantům smícháme v zásypech 
jadrná krmiva s plevami nebo 
pozadkem. Zvěř se zabaví a při větších 
mrazech se hrabáním „zahřeje“. 
Koroptvím sypeme jadrné krmivo do 
koroptvích bud nebo do jižně 

exponovaných křovisek, kde se zdržují. 
ÚNOR 
    Prodlužující se den, honcování 
zajíců, párkování koroptví a přílety 
prvních stěhovavých ptáků jsou 
neklamnými znameními konce zimy        
a příchodu nového života do přírody – 
jara. Bohužel však v únoru ve většině 
honiteb ještě leží sníh a zvěř potřebuje 
naši ochranu   a péči ještě víc než jiné 

měsíce. Proto je hlavní pracovní náplní 
myslivců péče     o zvěř. Po dlouhé zimě 
má vyčerpány tukové zásoby energie, je 
v horší fyzické kondici, v těle samic 
probíhá intenzivní vývoj embryí.  
    Spárkatá zvěř musí mít v krmelcích 
dostatek kvalitního a čerstvého 
objemového krmiva. Jadrné krmivo 
předkládáme v menších dávkách, 
zejména srnčí zvěři.  V níže položených 
honitbách začíná zvěř postupně 
přecházet na zelenou potravu. Proto 
zkontrolujme a doplňme sůl do solníků  a 
v rizikových lokalitách (ozimy, řepky    u 
lesa atd.) nabídněme zvěři kvalitní seno. 
Intenzivní péči věnujme rovněž 
drobné zvěři.  
    Únorové pochůzky honitbou a čerstvé 
obnovy využijeme zejména k tomu, 

abychom si udělali co možná 
nejpřesnější obraz o stavech zvěře        
v naší honitbě a byli připraveni             
na březnový termín sčítání zvěře.  
V únoru máme již minimum 
loveckých příležitostí. Věnujeme se 
lovu lišek        a zejména selat 
zvěře černé a to individuálními 
způsoby lovu. I když jsou stavy 
divočáků poměrně vysoké, 
přistupujme k lovu této „rytířské 
zvěře“   v únoru zodpovědně. 
Uvědomme si, že v únoru již 
dospělé bachyně metají selata a 
také lončačky jsou v pokročilém 
stadiu březosti.  
    V únoru probíhají v řadě 
mysliveckých sdružení výroční 
členské schůze. Myslivecký 
hospodář provede zhodnocení 
uplynulého roku.  V mnoha 

mysliveckých sdruženích končí 
stávajícímu výboru jeho mandát a budou 
probíhat nové volby.   
Myslivecký hospodář vede běžné 
záznamy mysliveckého hospodaření      
a připravuje potřebné podklady           pro 
březnové sčítání zvěře a uzávěrku 
mysliveckého roku 2007. 

Myslivci bilancují 
     Začátkem března budou myslivci bilancovat svou činnost     v uplynulém roce a budou volit nový výbor na příštích 5 let. 
Bilance ulovené zvěře je poměrně radostná, protože početní stavy zvěře a tím i úlovky jsou oproti roku 2006 u naší hlavní zvěře, 

t.j. zajíce a bažanta, poněkud lepší. Co bylo v roce 2007 uloveno: 
l zajíc                    75ks         kachna                  8ks 
l bažant kohout     69ks         husa                      3ks 
l srnčí                    12ks         prase                     3ks 
l škodná (liška)     10ks 
  Bažanti kohouti, slepice se nestřílí a zajíci byli uloveni          na 
společných honech. V případě ulovených zajíců je zákonem nařízena 
stoprocentní kontrola veterinářem            na onemocnění tularemií a 
brucelózou, nám veterinář odebral 1 zajíce pro podezření z 
onemocnění. Přestože letošní zima není tuhá a neleží dlouhodobě sníh, 
myslivci pravidelně nosí do zásypů  a krmelců zvěři krmení, aby jí 
pomohli lépe přežít 
zimu a zjara založit nové generace zajíčků, bažantíků, srnčat. Důležitý p

ro zdárný vývoj mláďat ve volné přírodě je však  
především příznivý průběh počasí v jarních měsících.                                                                                                                                                

                                                                                            (JP) 
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Ze světa sportu  
 

Vánoční šachový turnaj 
 
 Již po několikáté patřil "Štěpán", tedy den 
26.12.2007, souboji nad šachovnicemi. Turnaj se odehrál       
v přísálí kulturního domu, kam  se dostavilo 12 hráčů z naší 
obce a blízkého okolí. Velmi klidnou atmosféru rozvířil jen 
jeden z hráčů, který zahlásil tah jezdcem na "H – 9", čímž 
se octl zcela mimo šachovnici. Tah byl zapsán jako první 
aut        v historii šachu. Ostatní hráče to vyvedlo natolik z 
míry, že ho radši nechali vyhrát. Na další ročník zveme 
všechny příznivce tohoto sportu, aby si přišli zahrát. Kdo 
neumí hrát, může přijít alespoň poradit.   
                     Sportu zdar 
Stupně vítězů: 
1. místo - Pavel Lang 
2. místo - Michal Fačara (Šakvice) 
3. místo - Vlasťa Mazůrek  
                                                                                   
(PL) 

Vánoční turnaj ve stolním tenise – dospělí 

 Dne 27.12.se uskutečnil Vánoční turnaj ve stolním 
tenise o pohár místostarosty. Již počtvrté    se sešli 
sportovci  s pálkou v ruce poměřit svoje dovednosti. K 
vidění bylo několik téměř dokonalých tenisových momentů. 
K úplné dokonalosti by stačilo tyhle výměny nacvičit i s 
míčkem. To se nejvíce dařilo prvním třem hráčům, kteří byli 
na místě odměněni cenami které věnoval Obecní úřad 
Starovičky,        za které moc děkujeme. Ceny byli na místě 
spotřebovány. Pili jsme také na Vaše zdraví, tak nás příští 
ročník přijďte podpořit, nejlépe s pálkou v ruce. Nejde o 
výsledky,    ale hlavně o to se trošku pohnout a pobavit a v 
tomhle duchu se celý turnaj odehrával. Za organizaci 
turnaje děkujeme Martinu Bártovi.                                         
                                                                                      (PL) 
Výsledky: 

1 místo - Roman Vejvančický 
2 místo - Martin Beňo (Šakvice) 
3 místo - David Ovísek 
 

Vánoční turnaj ve stolním tenise – děti 
 
 Ve sportovních hrách dostali příležitost i děti a to       
v turnaji stolního tenisu, který se konal v kulturním domě     
pod vedením Martina Bárty dne 26.12. Pravidlo dětských 
kategorií (kdo nejvíce vyčnívá nad stolem, vyhrává) platilo       
i tentokrát, ale naštěstí ne doslova. Někdo vyčníval 
výkonem        a tím dokázal vyrovnat výškový rozdíl. 
Vítězům předal ceny pan starosta a to v pořadí:   
 

1 místo  :  Adam Janoušek 
2 místo  :  Vít Bárta 
3 místo  :  Vojtěch Buchta                                               

                                                (PL) 
Naše sportovní naděje 

     
 Týden před hlavní soutěží Hustopečského skákání, dne 
11.1.2008 se konala pro žáky základních škol kvalifikace      
do okresního přeboru ve skoku vysokém      v hale. Zde 
měly  i Starovičky své zástupce. V kategorii mladších žáků 
Marka Vejvančického, který skočil 128cm, Michaelu 
Vrbovou             v kategorii starších žákyň     a Radka 
Jušku, který výkonem 160cm vyhrál kategorii starších žáků. 
     Samotný okresní přebor se konal 18.1.2008 v městské 
sportovní hale. Marek Vejvančický se umístil na výborném 
3.místě ve své skupině a to výkonem 130cm. Dalším 
želízkem v ohni byl Radek, který postupně zdolal výšku 
130cm, 135cm, 140cm, 145cm, 150cm, 155cm, 158cm, 
161cm a 164cm. Bohužel laťku ve výšce 167cm již 
nepřeskočil. Jen               pro upřesnění dodávám, že 
základní výška pro tuto kategorii byla 125cm a platný 
rekond měl hodnotu 201cm. 

             Radek, jako i všichni ostatní závodníci, podal 
vynikající sportovní výkon a jak prozradil, sport je jeho 
velkým koníčkem a již nyní se těší na další závody. Na naší 
základní škole ve Starovičkách se stal 3x  „atletem školy“.                                           
Sportu zdar.                                                
  (RH)  
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TJ Starovičky 

 Dne 27. 1. 2008 se za účasti  
38 přítomných konala valná hromada 
TJ Starovičky.  
 
 Zhodnotili jsme zde uplynulý 
rok 2007. Po sportovní stránce jsme 
zhodnotili podzimní část soutěže jako 
slušnou, čímž je průběžné šesté místo. 
 Hlavními změnami v činnosti TJ 

bylo vydání Živnostenského listu           
na ubytovací služby. V souvislosti s tím 
bylo možné zahájit provoz ubytovny.    
Ta se nám dařila v průběhu roku dobře 
obsazovat.  
 Podařilo se provést 
rekonstrukci stávajícího topení. Tato 
rekonstrukce byla provedena               za 
značného přispění místní firmy Thermal 

Trend s.r.o., za což jí také touto cestou 
děkujeme.  
 Ve spolupráci s obcí byly 
podány některé žádosti o dotace 
(závlahy hřiště, úprava dětského hřiště, 
okolí kabin).   
 Dále byly schváleny plány      
na rok 2008, z nichž některé jsou         
již splněny.

 
- oprava zábran za brankami (opravy již v tuto dobu probíhají a jsou také připraveny  nové sítě, vše bude dokončeno 

před zahájením jarní části) 
- sběr  železa (proběhl 2.2.2008, děkujeme všem, kteří přispěli) 
- uspořádání maškarního plesu dne 23.2.2008  
- aktualizovat informace o TJ na internetových stránkách Obecního úřadu (v průběhu sezony zde najdete aktuální 

informace) 
- vybudování schodů ke kabinám  + úprava střídaček 
- vymalování kabin domácích a hostů 
- zlepšovat vybavení ubytovny (již je zajištěn průtokový ohřívač vody, dále se plánuje rekonstrukce kuchyňky                  

a modernizace  jejího vybavení, vybavení pokojů) 
- uspořádat turnaj v malé kopané  

 
 Mužstvo již zahájilo zimní 
přípravu a to pravidelnými tréninky. 
Kromě pátečních tréninků                     
ve Starovičkách  jezdí každou neděli    
na hřiště s umělým povrchem              do 
sportovního areálu v Rakvicích. 
V termínu 28.2. – 1.3. se uskuteční 

soustředění hráčů v Rožnově             
pod Radhoštěm. V rámci soustředění 
sehraje mužstvo tři přátelská utkání  
s hráči 1.A třídy. Věříme, že to bude 
dobrá příprava pro jarní sezonu, která 
začíná již 23. 3. Pro novou sezonu jsme 
pro hráče zajistili sportovní soupravy      

a také sadu nových míčů. Dále 
připravujeme pořízení nových dresů 
s dlouhým rukávem. 
                                                   (KJ)  

 
Program jarní soutěže: 
23.3.    Starovičky - Valtice 
Å Mor.Žižkov – Starovičky 
6.4. Starovičky – Bavory B 
− Tvrdonice B – Starovičky 
20.4. Starovičky – Týnec 
27.4. Dolní Dunajovice – Starovičky 
4.5. Starovičky – Zaječí 
11.5. Perná – Starovičky 
18.5. Starovičky – Pavlov 
− Novosedly B – Starovičky 
1.6. Lednice B – Starovičky 
8.6. Starovičky – Šakvice 
15.6. Lanžhot B – Starovičky 
 
Popis fotky: 
horní řada zleva: Seďa L., Kaňa L., Prát 
Z., Procházka P., Šnajd J., Reichman L., 
Hovězák R., Hovězák V., Oliva M. 
dolní řada zleva: Babák J., Horák R., 
Ovísek D., Svozil L., Juška K., Slavík M., 
Ovísek R. 
ležící, spící: Nečas I., Mazůrek V. 
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Kulturní a společenské akce ve Starovičkách     
 
Kulturní akce březen- duben 
 
15.03.2008 Na chvíli zpět o 30 let        
-kulturní dům v 16 hod. 
-promítání filmů z prostředí obce   
 z minulosti v návaznosti na loňské 
 promítání DVD, kulturní vystoupení 
 dětí ZŠ.  
 
20.04.2008 Den Země                           
- sázení stromů, poznávací stezka   
- podrobnosti budou zeřejněny       
  na internetu a vyhlášeny místním 
  rozhlasem 
 
03.05.2008 Slet čarodejnic                  
- podrobnosti budou na internetu 
  a  vyhlášeny v rozhlase, datum 
  konaní bude v zavislosti na  datu 
  výletu školy 
  
                            Mše v kostele sv. 
Kateřiny          ve Starovičkách o 
Velikonocích: 
 
Květná neděle                   16.3.2008 
                                              v 10:00 
hod. 
  
Zelený čtvrtek                   20.3.2008 
                                                           v 
17:00 hod. 
 
Velký pátek                        21.3.2008 
                                        v 17:00 hod. 

 
Bílá sobota                        22.3.2008 
                                        v 21:00 hod. 
 

Velikonoční neděle            23.3.2008 
                                          v 10:00 hod. 
 
Velikonoční pondělí           24.3.2008 
                                          v 10:00 hod. 

Redakce a Obecní úřad 
přeje všem svým 
čtenářům příjemné prožití 
nadcházejících 
velikonočních svátků.  

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ:Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  

tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz  Náklad 270 ks, výtisk je neprodejný.                                                                          
Za zpracování zodpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.                                                                

Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola st. (VD), Vladimír Drbola ml. (VD ml.), Radka Hovězáková (RH), 
Josef Panic (JP), Pavel Lang (PL), Kamil Juška (KJ),  Hana Kapustová (HK), Anna Haluzová, Jarmila Hovězáková, Jan 
Procházka, Hana Meredová, Petra Novotná, Šárka Hovězáková, Ivana Bajková, Aneta Bajková a další děti z místní ZŠ 
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